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P r o t o k ó ł    Nr III/2018 

 
z  Sesji Rady Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim 

z  dnia  06  grudnia  2018  roku 
odbytej w sali posiedzeń  

Urzędu Miejskiego w Kamieniu Krajeńskim 
w  godzinach  od  900  do  955  

 

 

Otwarcia III sesji Rady Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim dokonał 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim – Kazimierz Warylak.  

Stwierdził, że na stan ogólny 15 radnych w obradach dzisiejszej sesji 

uczestniczy 15 radnych, co stanowi quorum uprawniające Radę Miejską do 
podejmowania  uchwał. 

Następnie powitał wszystkie osoby uczestniczące w sesji oraz 

przedstawił proponowany porządek obrad. 

 
Porządek obrad III Sesji Rady Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim: 

           1. Otwarcie sesji: 

    a/ stwierdzenie quorum 
    b/ przedstawienie porządku obrad 
 

           2. Przyjęcie protokołów z I i II sesji Rady Miejskiej. 

 
 3. Informacja Burmistrza z działalności w okresie międzysesyjnym. 

 

4. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia Burmistrza 

Kamienia Krajeńskiego.  
     a/ wprowadzenie do tematu – Przewodniczący Rady 

                b/ dyskusja 

                c/ podjęcie uchwały Nr III/8/2018   
 

5. Uchwała zmieniająca uchwałę Rady Miejskiej w Kamieniu 

Krajeńskim w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Kamień Krajeński 
na rok 2018.   

     a/ wprowadzenie do tematu – Skarbnik             

                b/ dyskusja 
                c/ podjęcie uchwały Nr III/9/2018   
 

6. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku 

od nieruchomości na 2019 rok. 

     a/ wprowadzenie do tematu – Burmistrz 
                b/ dyskusja 

                c/ podjęcie uchwały Nr III/10/2018   

 
7. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia planów pracy stałych komisji 

Rady Miejskiej na 2019 rok.  
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     a/ wprowadzenie do tematu – Przewodniczący komisji             

                b/ dyskusja 

                c/ podjęcie uchwały Nr III/11/2018   
 

8. Zapytania i wolne wnioski.  

 
9. Zamknięcie obrad sesji.    

 

Radni jednogłośnie 15 głosami za przedstawionym porządkiem obrad 
(imienny wykaz głosowania – w załączeniu do protokołu z sesji). 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim stwierdził, że 

Rada Miejska na IV sesji obradować będzie wg przedstawionego porządku 
obrad.      

 

Ad. 2. Przyjęcie protokołów z I i II sesji Rady Miejskiej. 
 

Radni jednogłośnie 15 głosami za przyjęciem protokołów z I i II sesji 

Rady Miejskiej. 
Imienne wykazy głosowań – w załączeniu do protokołu z sesji. 

 

Ad. 3. Informacja Burmistrza z działalności w okresie międzysesyjnym. 
 

Informacja z działalności w okresie międzysesyjnym – w załączeniu do 

protokołu z sesji. 
 

 Wobec braku dyskusji przystąpiono do kolejnego punktu obrad.  

 

Ad. 4. Wprowadzenia do tematu dokonał Przewodniczący Rady 
Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim – Kazimierz Warylak.  

 

J. Kucharski – w poprzedniej kadencji z mocy ustawy obniżyliśmy 
Burmistrzowi pensję. Chcemy to teraz utrzymać, a przed Burmistrzem sporo 

zadań i wyzwań. My jako Rada, będziemy wysoko trzymać poprzeczkę                   

i pilnować, aby te zadania były dobrze wykonywane.    
 

Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady Miejskiej Kazimierz Warylak 

odczytał treść uchwały w przedmiotowej sprawie, po czym przystąpiono do 
imiennego głosowania uchwały.   

 

Uchwała Nr III/8/2018 Rady Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim z dnia                    
06 grudnia 2018 roku w sprawie ustalenia wynagrodzenia Burmistrza 
Kamienia Krajeńskiego podjęta została jednogłośnie 15 głosami za. 
 
Imienny wykaz głosowania – w załączeniu do protokołu z sesji. 
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Ad. 5. Wprowadzenia do tematu dokonał Skarbnik Miasta i Gminy 

Kamień Krajeński – Piotr Gustyn.  

 
Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady Miejskiej Kazimierz Warylak 

odczytał treść uchwały w przedmiotowej sprawie, po czym przystąpiono do 

imiennego głosowania uchwały.   
 

Uchwała Nr III/9/2018 Rady Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim z dnia                    
06 grudnia 2018 roku zmieniająca uchwałę Rady Miejskiej w Kamieniu 
Krajeńskim w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Kamień Krajeński na rok 
2018 podjęta została jednogłośnie 15 głosami za. 
 
Imienny wykaz głosowania – w załączeniu do protokołu z sesji. 
 

Ad. 6. Wprowadzenia do tematu dokonał Burmistrz Kamienia 

Krajeńskiego – Wojciech Głomski.  
 

J. Dobek – wszystko zostało omówione na komisjach. Ja chciałem tylko 

dołączyć taką moją małą uwagę. Przed chwilą uchwaliliśmy wynagrodzenie 
dla Pana Burmistrza. Teraz uchwalamy wysokości podatków. Chciałbym, 

aby wszyscy zdali sobie sprawę z tego, że jest to ze sobą powiązane. My 

płacimy podatki, aby z tego również można było wypłacać Panu 
Burmistrzowi wynagrodzenie. Chciałbym, aby podatnicy mieli tego 

świadomość, że jeżeli uchwalamy podatki i muszą coś od siebie dać, to mogą 

też coś oczekiwać. Chciałbym, aby wszyscy byli tego świadomi - Radni i ja 
również.         

 

W. Głomski – podatki stanowią o całym budżecie, o sile budżetu,                         

o możliwościach inwestowania i rozwiązywania problemów całej gminy, a nie 
tylko mojego wynagrodzenia.  

 

E. Stryszyk – na komisji rolnictwa padł wniosek członka komisji, aby 
podatek rolny pozostał na dotychczasowym poziomie. Jest różnica 1,87 zł od 

kwintala. Podał to GUS. Większość członków komisji uznała, aby pozostała 

ta wysokość podana przez GUS i dlatego odstąpiliśmy od tego wniosku. 
Chciałbym przekazać społeczeństwu, że taki wniosek był na komisji 

rolnictwa, ale niestety nie mamy większości.   

   
Wobec braku dalszej dyskusji Przewodniczący Rady Miejskiej Kazimierz 

Warylak odczytał treść uchwały w przedmiotowej sprawie, po czym 

przystąpiono do imiennego głosowania uchwały.   

 
Uchwała Nr III/10/2018 Rady Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim z dnia                    
06 grudnia 2018 roku w sprawie określenia wysokości stawek podatku od 
nieruchomości na 2019 rok podjęta została w następujący sposób: 
14 głosów za 

  1 głos przeciw – Eugeniusz Rekowski 

 
Imienny wykaz głosowania – w załączeniu do protokołu z sesji. 
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Ad. 7. Wprowadzenia do tematu dokonali przewodniczący stałych 

komisji Rady Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim.  

 
Przewodniczący stałych komisji Rady Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim 

przedstawili plany pracy na 2019 rok.   

 
Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady Miejskiej Kazimierz Warylak 

odczytał treść uchwały w przedmiotowej sprawie, po czym przystąpiono do 

imiennego głosowania uchwały.   
 

Uchwała Nr III/11/2018 Rady Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim z dnia                    
06 grudnia 2018 roku w sprawie przyjęcia planów pracy stałych komisji Rady 
Miejskiej na 2019 rok  podjęta została w następujący sposób: 
14 głosów za 

  1 głos wstrzymujący się – Jarosław Dobek  

 
Imienny wykaz głosowania – w załączeniu do protokołu z sesji. 

 

Ad. 8. Zapytania i wolne wnioski.  
 

E. Stryszyk – Panie Burmistrzu, chciałbym Panu bardzo podziękować za 

obietnice przedwyborcze, za położenie nowej nawierzchni na drodze (po 
przeprowadzonej inwestycji) i za robiony przy szkole parking. 

 

J. Dobek – chciałbym zgłosić zapytanie w sprawie planu pracy, do Pana 
Przewodniczącego Komisji Oświaty. Każda komisja we własnym zakresie 

opracowuje plan pracy. Jak Pan rozumie punkt: Kreowanie polityki 

oświatowej, kulturalnej, sportowej i rekreacyjnej w gminie? Jest to zbyt 

szeroki zakres. Jak mam to rozumieć? Czy to będą jakieś programy 
nauczania czy inna ingerencja w proces dydaktyczny?  

 

S. Skaja – tak jak Pan powiedział jest to szeroki zakres. Nie mamy w planach 
w nic ingerować. Kreowanie oznacza, że chcemy współpracować w tworzeniu 

różnych ciekawych inicjatyw m.in. z domem kultury jak i ze świetlicami 

wiejskimi. To nie tak, że my coś sobie wymyślimy. Chcemy spotykać się                  
z przedstawicielami tych wszystkich jednostek i wspólnie wypracowywać 

plan. 

 
J. Dobek – jeżeli tak to Pan mnie bardzo uspokoił. Wydaje mi się, że 

kreowanie to jest tworzenie. Tu powinno być raczej współpracowanie. 

 Jeszcze jedna uwaga, chciałbym podziękować Panu Burmistrzowi za 

dotychczasową pracę i za to, że zgodził się pracować za te same pieniądze, 
gdzie w gruncie rzeczy wszyscy chcą podwyżek. Jeżeli Pan Burmistrz jest 

zadowolony z tego wynagrodzenia i będzie za nie rzetelnie pracował to 

dziękuję mu za tę postawę. 
 

J. Kucharski – mam pierwszą sprawę. W tej chwili nie ma punktu składanie 

interpelacji. Pani Natalia Marciniak złożyła dwie interpelacje i jest taka 
prośba do Burmistrza, żeby w jakimś punkcie na końcu sesji, mimo 
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udzielenia odpowiedzi pisemnej danemu radnemu, udzielił informacji całej 

Radzie i społeczeństwu kto to składał i czy jest to do wykonania czy nie. 

 Druga sprawa - na jakim etapie jest zgazyfikowanie ul. Dworcowej                 
i osiedla nad jeziorem Mochel? 

 

W. Głomski – będzie taka odpowiedź na interpelacje.  
Pan Sebastian Skaja zgłaszał sprawę progu zwalniającego na ulicy 

Strzeleckiej. Będzie to skierowanie do powiatu. Nie wiem czy to się uda, bo 

Dyrektor Eckert jest przeciwnikiem stawiania progów na drogach 
powiatowych. 

Natomiast jeżeli chodzi o oznakowanie zjazdu na Bydgoszcz będzie to 

prawdopodobnie po wprowadzeniu organizacji oznaczeń w Kamieniu i zjazd 

ten będzie oznakowany. 
Lustro przy kościele też zostało przekazane, natomiast ja tego 

problemu nie widzę. Zobaczymy jak GDDKiA to rozpatrzy. Jeżeli chciałaby 

Pani to bardziej szczegółowo przedstawić to zapraszam.  
Jeżeli chodzi o interpelację Pani Marciniak w sprawie lodowiska, 

zostanie ono zorganizowane tak jak wcześniej przy szkole z tym, że będzie 

większe zaangażowanie ze strony gminy. Natomiast jeżeli chodzi o ulicę 
Długą, możliwości budżetowe określą czy jesteśmy w stanie to poprawić, tak 

jak zrobiliśmy ulicę Słoneczną i Wojska Polskiego. Możliwości budżetowe 

będą przedstawione na następnej sesji. Mogę powiedzieć, że jeżeli wystąpią 
nieprawidłowości na tej ulicy będziemy starać się je niwelować, tak żeby 

droga była przejezdna. 

Pan Jacek Kucharski pytał o ulicę Dworcową. Jest to daleko 
zaawansowane. Tak samo wygląda sprawa osiedla nad jeziorem Mochel. 

Myślę, że w roku 2019 osiedle to zostanie już zgazyfikowane. Zmieniły się 

zasady i musi być najpierw opłacalność, dopiero po tym przystępuje się do 

gazyfikacji. Stąd też mogą pojawić się kłopoty ze gazyfikowaniem Płocicza.  
 

S. Skaja – ja w związku z tym progiem na ulicy Strzeleckiej. Sam też udam 

się do Pana Eckerta, dlatego że dla mnie wytłumaczenie na zasadzie: nie lubi 
stawiać progów na drogach powiatowych, nie wystarcza. Dla mnie 

najważniejsze jest bezpieczeństwo. Samochody na ulicy Strzeleckiej osiągają 

prędkość powyżej 100  km/h. Reagowaliśmy w różny sposób i nikt nam nie 
pomagał. Jeżeli będę musiał zgłoszę się też do Komendy Wojewódzkiej Policji 

dlatego, że zaznaczanie punktu niebezpiecznego też nic nie dawało i dalej 

wszyscy robią, co chcą i patroli też nie ma. Zapewniam, że będę o to walczył.  
 

J. Dobek – zdaje się, że ulica Strzelecka jest ulicą przelotową i wydaje mi się, 

że stawianie tam progu znacznie utrudniłoby ruch tranzytowy. Jeżdżą tam 

samochody do Witkowa. Sam też tam często jeżdżę. Będzie to raczej trudne 
do przeprowadzenia. Myślę, że nie ma po co tracić czasu i sił na coś co i tak 

nie ma miejsca bytu. Co innego jeżeli jest to droga osiedlowa. Wiadomo, że 

bezpieczeństwo jest potrzebne. Stawianie takiego progu na drodze 
przelotowej dla wielu kierowców byłoby zaskoczeniem i mogłoby doprowadzić 

do uszkodzenia ich samochodów. Rozumiem intencje Pana radnego, ale 

proszę, żeby miał na uwadze to co powiedziałem. Nie tylko mieszkańcy ze 
Strzeleckiej korzystają z tej drogi, ale inni też.  
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S. Skaja – chciałbym odpowiedzieć na to stwierdzenie. Zdaję sobie sprawę, że 

jeżdżą tam różnego rodzaju samochody. Mieszkam tam, więc wiem jak to 

wygląda. Ograniczenie prędkości niczego nie dało. W powiecie tucholskim nie 
ma żadnego problemu, żeby na drogach powiatowych były progi zwalniające, 

np. taki próg jest w Gminie Gostycyn, do której też bardzo często jeżdżę                 

i wydaje mi się, że nie uszkodzi się samochodu, jeżeli się zwolni i delikatnie 
przez to przejedzie. Dla mnie najważniejsze jest bezpieczeństwo. Gdyby ludzie 

potrafili zachować się na drodze takich problemów by nie było. Mój tata miał 

tam kolizję i lada moment może tam dojść do jakiegoś strasznego wypadku. 
Rozmawiałem z mieszkańcami, jeżeli będzie trzeba wszyscy by to poparli. 

 

S. Lubińska - od trzech lat nękam pismami Pana Burmistrza                                 

i Przewodniczącego Rady o przejęcie oczyszczali ścieków w Zamartem przez 
Gminę. Chciałabym się dowiedzieć na jakim etapie jest rozpatrywanie tej  

sprawy? 

 
W. Głomski –  jest to istotny problem, który Pani poruszyła. Już 

rozmawialiśmy z projektantem. Przygotowuje się do koncepcji, czy będziemy 

budować oczyszczalnię lokalną czy po prostu będzie to przerzucone na 
Kamień. Nie wiem na dzień dzisiejszy jak będzie rozwiązany ten problem. 

Spotkamy się i będziemy analizowali ten problem. Będę informował Radę.   

 
J. Kucharski – zgłaszali mieszkańcy, że na ulicach Sportowej i Chojnickiej 

znajduje się bardzo dużo odchodów po psach i taka prośba, żeby uczulić 

policję, żeby niekoniecznie karać, ale upominać właścicieli psów, żeby 
zwierzęta nie załatwiały swoich potrzeb na chodniku. Dzieci chodzą tam do 

szkoły. Czasami jest ciężko przejść.  

 

W. Głomski – właściciele psów są zobowiązani sprzątać po swoich pupilach. 
Jeżeli ktoś bierze na siebie odpowiedzialność za psa to musi po nim sprzątać. 

 

P. Łukarski – cały transport odpadów z powiatu człuchowskiego odbywa się 
przez naszą drogę i naszą miejscowość, Jerzmionki. Droga jest niszczona                  

i trudno zachować bezpieczeństwo. Wiem, że były podjęte działania w tym 

temacie, ale prosiłbym, żeby w nowym budżecie na 2019 rok ten chodnik 
powstał. 

 

S. Lubińska – nasza Pani Sołtys zgłaszała, bodajże parokrotnie, ja też  ̶  nie 
świeci lampa przy przejściu dla pieszych. Nadjeżdżające samochody nawet 

nie widzą czy dziecko chce przejść czy nie. Ta sytuacja trwa od dwóch 

miesięcy. Nie możemy się doprosić naprawy tej lampy. 

 
W. Głomski – jeżeli chodzi o chodnik w Jerzmionki, nie starczyło środków               

i zostało to przesunięte na rok 2019. Jeżeli środki pozwolą będziemy 

kontynuować tę sprawę.  
 Jeżeli chodzi o lampę w Zamartem osobiście dopilnuję tej 

sprawy. 
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W. Tetzlaff - sołtys wsi Witkowo – chodzi o próg na ulicy Strzeleckiej. Rok 

temu zostały usunięte progi zwalniające na wysokości lecznicy. Ja bym 

życzył Panu Radnemu, żeby tyle musiał jeździć po tej drodze, co my musimy. 
My tam mamy cztery czy pięć progów zwalniających od Witkowa do Kamienia 

i teraz jeszcze kolejne progi? Musimy raz w roku wymieniać zawieszenie w 

naszych autach. A co mają powiedzieć ci, którzy codziennie do pracy 
dojeżdżają? To jest chore, żeby robić tam kolejny próg zwalniający. Jest 

ograniczenie prędkości, więc niech policja to egzekwuje.  

 
S. Skaja – nigdy nie było tam żadnego progu zwalniającego. Te trzy kamyki, 

które tam sobie leżały to nie jest próg zwalniający. To były kamienie ułożone, 

które nic nie dawały. Jeżeli ktoś zachowa niską prędkość nic nie stanie się              

z samochodem. 
  

W. Tetzlaff - sołtys wsi Witkowo – ja mam cztery razy zmniejszać prędkość 

jadąc do Witkowa? Panie Skaja, daj Pan sobie spokój.  
 

K. Warylak – wystarczy tej polemiki.  

Jest na sesji mieszkaniec Kamienia Krajeńskiego, który chciałby 
zabrać głos.  

 

……………………………….. – mieszkaniec Kamienia Krajeńskiego – dziękuję 
Panu Przewodniczącemu. Przed chwilą podjęli Państwo uchwałę o ochronie 

zwierząt, które nie mają domu. Mam pytanie do Pana Burmistrza, czy 

istnieje w Kamieniu problem bezdomnych ludzi? Bo ja znam co najmniej 
dwoje. Jednego z nich ratowałem w październiku i listopadzie jak były te 

mrozy. Tym ludziom trzeba w jakiś sposób pomóc. Nie są przystosowani do 

życia i nie radzą sobie, ale są to ludzie. 

Druga sprawa. Został otwarty z wielkim hukiem posterunek policji, 
który kosztował Gminę i nas podatników kilkaset tysięcy złotych. Czy nie 

starczyło pieniędzy na kartkę informacyjną w jakich godzinach ten 

posterunek funkcjonuje czy gdzie się zgłosić? Nie ma tego.  
Ostatnie pytanie. Czy ulica Dworcowa, która jest fajnie robiona będzie 

zrobiona od początku? 

 
W. Głomski – jeżeli chodzi o problem ludzi bezdomnych skieruję to zapytanie 

do MGOPS.  

Posterunek Policji - zgłoszę to do Kierownika, ale na pewno można się 
zgłaszać od godziny siódmej do piętnastej. Informacja zostanie przekazana.   

W sprawie ulicy Dworcowej ma Pan rację. Będziemy musieli to              

z Panem Eckertem omówić.  

 
Z. Żubka - sołtys wsi Mała Cerkwica – chciałabym się zapytać czy tam u nas 

przy moście naprawdę będzie zalana ta droga w tym roku? Bo tam jest 

niebezpiecznie. 
 

W. Głomski – jeżeli pogoda na to pozwoli to nie tylko przy moście, ale                     

i w kierunku Trzcian. Brakuje tam też oznaczeń i to skieruję do Pana 
Eckerta z prośbą o umieszczenie. 
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Z. Żubka - sołtys wsi Mała Cerkwica – jeszcze chciałam podziękować Panie 

Burmistrzu, lustro jest założone. 

 
W. Głomski – cieszę się bardzo. 

 

K. Warylak – chciałbym na koniec Państwa poinformować, że wpłynęła 
skarga.  

 

Ad. 9. Zamknięcie obrad sesji.    
 

K. Warylak – w związku z wyczerpaniem porządku sesji, zamykam obrady              

III sesji Rady Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim. Dziękuję wszystkim za 

przybycie. 
 

 

Na tym obrady III sesji zakończono.   
 

                                                             P r z e w o d n i c z ą c y  

 Protokołowała                                               Rady Miejskiej 
      

 /-/ Izabela Turzynska                                   /-/ Kazimierz Warylak 

 
                                                                   

    
 


